

Image not found or type unknown



Renewal of the partisan monument at Velden cemetery

in German:

Erneuerung des Partisanendenkmals Friedhof Velden

Project

Description

At the cemetery in Velden, a monument erected by the Carinthian Partisans Association in 1970 for six partisans who had fallen in November 1944 in nearby Selpritsch stands to date in a visible place. All but one of them are unknown by name. Only Andrej Ogris vulgo Odri from Großkleinberg near Ludmannsdorf was identified. All six partisans were killed in an unequal fight with Nazis at the Sluderhof in Selpritsch. A provisional memorial was erected to them as early as 1948. The monument, which was erected in 1970, proved to be wrongly positioned in the course of the redesign of the entire cemetery. In addition, the substance of the monument has suffered in recent years. The aim of the project is to renew of the monument. The association of Carinthian partisans considers the care of the memorials to be one of its most important tasks, the market town of Velden also contributes towards realizing the federal legal obligation to preserve the memorials by playing a role.

in German:

Auf dem Friedhof in Velden stand bisher an sichtbarer Stelle ein vom Verband der Kärntner Partisanen 1970 errichtetes Denkmal für sechs Partisanen, die im November 1944 im nahegelegenen Selpritsch gefallen waren. Außer einem sind alle dem Namen nach unbekannt. Lediglich Andrej Ogris vulgo Odri aus Großkleinberg bei Ludmannsdorf wurde identifiziert. Alle sechs Partisanen fielen im ungleichen Kampf mit Nationalsozialisten am Sluderhof in Selpritsch. Bereits im Jahr 1948 wurde ihnen ein provisorisches Denkmal gesetzt. Das 1970 errichtete und aufgestellte Denkmal erwies sich im Zuge der Neugestaltung des gesamten Friedhofes als falsch postiert, außerdem litt die Substanz des Denkmals in den vergangenen Jahren. Ziel des Projekts ist die Erneuerung des Denkmals. Der Verband der Kärntner Partisanen sieht die Sorge um die Gedenkstätten als eine seiner wichtigsten Aufgaben an, die Marktgemeinde Velden trägt durch ihr Mitwirken auch zur Verwirklichung der bundesgesetzlichen Verpflichtung zur Erhaltung der Gedenkstätten bei.

Applicant

Alliance of Carinthian Partisans and Friends of the anti-Fascist Resistance

in German:

Verband der Kärntner Partisanen und Freunde des antifaschistischen Widerstandes

Website

<http://www.partizani.at>

Location

Austria | [show on map](#)

Approved

15 May 2020

Category

Memorial - memorial

Type

Commemoration / remembrance

Funding

National Fund budget

Please note

The project contents and descriptions are based primarily on the submissions of the project applicants. These submissions are edited for publication and translated into English. Although it is subjected to rigorous checks, the National Fund does not guarantee the accuracy or completeness of the information provided.